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内容概要

根据中华人民共和国人事部(现人力资源和社会保障部，简称人社部)发布的《翻译专业资格(水平)考
试暂行规定》和《二级、三级翻译专业资格(水平)考试实施办法》，2003年，中国外文局组织全国翻
译专业资格(水平)考试英语专家委员会专家编写了《英语三级翻译口笔译考试大纲》，并经原国家人
事部组织有关专家审定通过后于当年9月颁布实施。
    本大纲是英语三级翻译专业资格(水平)考试的指导性文件。
是考试命题的依据，也是应考人员的重要参考指南。
根据翻译专业人员实际工作所需要的知识和能力，明确了考试的范围、内容、重点，对考核点分层次
提出了要求。
要求“掌握”的是重点内容，要求“熟悉”的是重要内容，要求“了解”的是相关内容。
应考人员应全面学习和了解，争取成为合格的翻译人员。
此外，本大纲还给出了考试样题、参考答案及基础词汇表，供应考人员复习备考。
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章节摘录

　　In Bykovsky，a village of 457 residents at the of a fin-shaped peninsula on Russia’s northeast coast，the
shoreline is collapsing，creeping closer and closer to houses and tanks of heating oil.at a rate of 15 to 18 feet，or 5
to 6 meters，a year.Eventually。
homes will be lost as more ice melts each summer，and maybe all ofBykovsky，too.“It is practically all
ice-permafrost-and it is thawing.”TIle 4 million Russian people who live north of the Arctic Circle are feeling the
effects of warming in many ways.A changing climate presents new opportunities，but it also threatens their
environment，the stability of their homes，and，flor those whose traditions rely on the ice.bound wilderness.the
preservation of their culture.　　A push to develop the North，quickened by the melting of the Arctic seas
，carries its own rewards and dangers for people in the region.Discovery of vast petroleum fields in the Barents and
Kara Seas has raised fears of catastrophic accidents as ships loaded with oil or liquefied gas churn through the
fisheries off Scandinavia，headed for the eager markets of Europe and North America.Land that Was untouched
could be tainted by air and water pollution as generators。
smokestacks and large vehicles sprout to support the growing energy industry.　　Coastal erosion iS a problem in
Alaska as well.forcing the United States to prepare to relocate several Inuit coastal villages at a projected cost of
US$100 million or more for each one.
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编辑推荐

　　本大纲经国家人力资源和社会保障部审定：模块设置、考试样题、基础词汇。
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